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Kdo jsme 
 

Název spolku:  Spolek psoriatiků a atopických ekzematiků (zkrat. SPAE) 

IČO:    00200221  

Datum vzniku:  18. 5. 1990  

Sídlo:   Praha  

Působnost:   celostátní – ve všech krajích České republiky 

Kontakt:  www.spae.cz, cz.spae@gmail.com  

Spolek byl zapsán do seznamu pacientských organizací 24. 1. 2022 dle § 113f 

odst. 3 zákona o zdravotních službách č. 372/2011 Sb. 

Orgány spolku: 

Prezident:   Ing. Josef Pohůnek 

Viceprezidentka:  Hana Přikrylová  

 

Členové výboru:  

Mgr. Gabriela Doleželová, DiS 

Miloslav Zavřel 

Svatopluk Puda 

 

Kontrolní komise: 

Zdeňka Matyášová – předsedkyně 

Jaroslav Lacman 

Jarmila Ostrá 

 

Posláním spolku SPAE je sdružovat nemocné s nepřenosnými a nenakažlivými 

nemocemi, zdravotníky a ostatní osoby, které chtějí zlepšit péči o tyto nemocné 

obhajobou, prosazováním a naplňováním jejich práv, zájmů a potřeb v součinnosti 

s orgány státní správy a samosprávy v ČR i mezinárodními institucemi. 

 

Činnost spolku pro své členy 
 

• V březnu 2022 proběhl celostátní sjezd delegátů v Třebíči. Důležitá jednání 

výboru během roku, rozhodování a schvalování probíhala distanční metodou. 

V klubech probíhala setkání na schůzkách a akcích již při osobní účasti 

(minulý rok 2021 bývala setkání ještě s rouškami nebo on-line).  

 

http://www.spae.cz/
mailto:cz.spae@gmail.com


• Zajistili jsme pro naše členy (opakovaně pro velký úspěch) ozdravný pobyt u 

moře v Chorvatsku – v Bašce Vodě. Mořská voda a slunce mají blahodárný 

účinek na pokožku i celkovou regeneraci organizmu. 

 

• Zajistili jsme pro naše členy (taktéž opakovaně) ozdravný pobyt v Hárkánech 

v Maďarsku. Minerální termální voda, slunce a odpočinek má velký vliv na 

zdraví našich členů. 

 

 
 

• Uskutečnili jsme letní setkání v Lipové. Někdo tu byl na komplexní lázeňské 

léčbě, někteří členové využili voucherů a doplatili si wellness pobyty, několik 

členů přijelo jen tak za svými přáteli, aby si také trochu „vyspravili“ své zdraví. 

 



• SPAE vydává vlastní bulletin s názvem Zpravodaj, který je 4x ročně 

distribuován všem členům až do jejich poštovní schránky. Obsahem jsou 

aktuální informace o léčbě, co se děje ve SPAE, přehled akcí v jednotlivých 

klubech, informace z výboru a celková osvěta členů. Zpravodaj je registrován 

na Ministerstvu kultury a dle zákona zasílán k evidenci a uložení do státních a 

městských knihoven. 

   



Odborná činnost 
 

• V lednu 2022 jsme se účastnili 24. Lipovského dermatovenerologického fóra, 

které pořádala Česká 

dermatovenerologická 

společnost ČLS a 

Schrothovy léčebné lázně 

s.r.o. Naše organizace zde 

měla stánek s letáky, 

bulletiny a na přání jsme 

vysvětlovali naši činnost 

(vzhledem k tomu, že SPAE 

funguje přes 30 let, tak nás 

všichni kožní lékaři znají). 

Přednášky odborníků byly 

pro nás velmi poutavé. 

 

• V květnu jsme se zúčastnili 28. Národního dermatologického kongresu 

v Praze, který pořádala Česká akademie dermatovenerologie. Zde probíhala 

jednání mezi námi (SPAE) a odborníky – dermatology a se zástupci 

farmaceutických společností. 

 

• Pan Miloslav Zavřel pracoval během celého roku 2022 v Pacientské radě, což 

je poradní orgán 

ministra zdravotnictví. 

Např. na výjezdním 

zasedání v červnu v 

Brně (za přítomnosti 

Ministra zdravotnictví 

prof. MUDr. Vlastimila 

Válka, CSc., MBA, 

EBIR a náměstka pro 

legislativu a právo 

JUDr. Radka Policara) 

byla Pacientskou radou 

stanovena prioritní 

témata, na kterých se o 

tomto víkendu pracovalo: Komplexní péče o pacienty, Dostupnost péče a 

úhrady, Pacientská rada a pacientské organizace a jejich financování, Prevence 

a gramotnost. 
 



• V září jsme se zúčastnili Lipovských dnů v Lipové (stejně 

jako v roce předešlém). V prostorech lázní bylo postaveno 

mnoho stánků s rozličným sortimentem a SPAE tam mělo 

také stánek s propagačním materiálem. Informovali jsme o 

našich připravovaných akcích ke Světovému dne psoriázy a 

uspořádali jsme soutěže pro děti o ceny s Igráčkem (tj. 

hračka pro děti, SPAE byla u návrhu jeho nové vizáže, 

zaměřené na kožní onemocnění). 
 

• Při příležitosti Světového dne psoriázy 29. října jsme uspořádali dvě akce pro 

širokou veřejnost: Puntíkový den a setkání v lázních. 

 

a) Puntíkový den ve Velkém Meziříčí, který se letos slavil i za hranicemi 

České republiky. Důvodem vzniku Puntíkového dne byla potřeba informovat 

veřejnost o tom, že lupénka není infekční onemocnění. Lupénka je už tak pro 

pacienty velice stresující záležitostí a pokud se ještě setká s nepochopením 

okolí, nezřídka takový pacient duševně trpí, čímž se kožní projevy dále 

zhoršují. Lupénka se netýká pouze pacienta, ale celé jeho rodiny. 

Oblečením a doplňky s puntíky jsme tedy dali svému okolí najevo, že jsou nám 

známa základní fakta o lupénce a pacienti nám nejsou lhostejní. Happening 

měl i letos charitativní charakter. Čtyřčlenná rodina hraček – Igráčků s puntíky 

dětem během školního roku vysvětluje, že lupénka není infekční a jejich 

kamarádi se liší maximálně právě těmi „puntíky“ na kůži. Koupí Igráčků 

s puntíky (zde: https://revenium.cz/kategorie/puntikovy-den/) můžete ještě 

stále podpořit rodiny dětí s lupénkou či podobným onemocněním, které se 

vydají v létě na třítýdenní pobyt u moře. Slaná voda a sluníčko, to je přesně to, 

co (nejen dětští) pacienti potřebují. 

 

   

b) Setkání ve Schrothových léčebných lázních v Lipové, kde SPAE 

uspořádala slavnostní večer s hudební produkcí pro své členy, pro pacienty 

https://revenium.cz/kategorie/puntikovy-den/


lázní i pro ostatní veřejnost, a hlavně odbornou přednášku o použití léčebné 

kosmetiky Uriage pro kožní pacienty. 

 

     

• V listopadu jsme se setkali na pracovně společenské akci s předními 

dermatology a zástupci firmy UCB na belgickém velvyslanectví v Praze. 

• Kolega Jaroslav Lacman se pravidelně aktivně zúčastňuje APO školy. 

 
 

Mezinárodní aktivity 
 

• Vlivem kovidové pandemie se aktivity na mezinárodní úrovni z větší části 

přesunuly do elektronické roviny. Tak jsme se zúčastnili pracovních setkání 

s organizacemi, ve kterých máme své nezastupitelné členské místo: 

GlobalSkin, EuroPso, IFPA. Těchto webinářů bylo během roku cca 40-50. 

 

• V červnu jsme uspořádali již dvacátý druhý ročník tradičního Mezinárodního 

výstupu na Portáš. Na hraničním kopci Portáš v pohoří Javorníky se 

pravidelně setkáváme s přáteli ze stejné organizace ze Slovenska. Naše 

organizace byla založena v r. 1990 jako Československá, po rozdělení 

republiky se nechtěně musela rozdělit i naše společnost. Taková setkání 

starých i nových členů jsou plna krásných setkání, vyprávěných příběhů, co 

která společnost pořádá, jak válčí s nemocemi a vždycky přijdou na řeč i 

témata o rodině, dětech, vnoučatech. 



 

• V září jsme se zúčastnili celosvětové konference organizace IFPA v Miláně. 

Setkání bylo sice po celé 

3 dny vyloženě pracovní 

(jak se léčí psoriáza 

v různých koutech světa, 

starosti a problémy 

s léčbou a vůbec 

k přístupu k této léčbě, 

co se kde podařilo a co 

se kde děje a připravuje).  

V rámci představení 

činností některých 

národních organizací 

představila naše členka 

Gabriela Doleželová 

český projekt Puntíkový den. Tuto přednášku si vyžádalo vedení IFPA, 

protože v předešlém roce byl tento Puntíkový den představen na facebooku a 

instagramu a byl přebírán v 50 zemích světa. Na počest tohoto Puntíkového 

dne např. v Japonsku nasvítili puntíky Tokijskou věž (jde o obdobu Eiffelovy 

věže).  

Ve volných chvílích a při slavnostní večeři zbylo trochu času i na osobní 

promluvy a diskuze. 



 

 
 

• V říjnu měla za úkol celosvětová organizace GlobalSkin vybrat ze svých 

členských řad 15 

zástupců na světový 

kongres o 

atopickém ekzému 

(vybrala jen 8).  

Kongres se konal 

v Montrealu (hlav. 

pořadatelem byla 

jiná organizace – 

ISAD). Vybíralo se 

ze 194 organizací ze 

65 zemí světa a 

český zástupce byl 

vybrán a zúčastnil 

se. 

 

 

• V listopadu byli pozváni naši dva členové na zasedání Europso v Madridu. 

Naše členka SPAE byla zvolena do výboru této evropské psoriatické 

organizace. 



 

• Naše organizace je pro svou známost opakovaně zvána přednášet na další 

dermatologické kongresy a konference, např. do Japonska, Turecka, Polska, 

na Filipíny, Vietnam, Kolumbie, Argentina, USA …  

Vzhledem k tomu, že jsme neziskové sdružení, není v našich finačních 

možnostech se těchto akcí zúčastnit.  

 

 

Edukace veřejnosti 
 

• Pokračuje naše on-line internetová poradna na webu BezLupenky.cz, Tuto 

poradnu jsme zprovoznili v roce 2014 a stále funguje. Na dotazy odpovídají 

specialisté – dermatologové na dotazy široké veřejnosti. 

 

• Mezi veřejnost jsme při nejrůznějších příležitostech distribuovali letáky pro 

účely edukace; 3 druhy o psoriáze a 1 druh o atopickém ekzému. Tyto letáky 

šířily také naše kluby ve svém okolí (mj. ordinace lékařů, školy a školky). 

        

http://www.bezlupenky.cz/


• I letos byla naše společnost SPAE spolupořadatelem akce „Dětský den“ v 

Lázních Lipová; hry a soutěže pro děti, pohádkový les, rozdávali jsme letáky 

a omalovánky. 

 

 

• Naše členka Gabriela Doleželová se aktivně účastnila tiskové konference ke 

Světovému dni psoriázy v říjnu v Praze, kde přispěla se zkušenostmi pacientů 

s psoriázou. 

 

• Edukace veřejnosti je popsána i předešlé kapitole Odborná činnost, kde se píše 

o Světovém dnu psoriázy (jak v Lipové, tak Puntíkový den). 

 

Ve kterých organizacích jsme členy 
 

Náš pacientský spolek SPAE je zapsán jako Pacientská organizace na 

ministerstvu zdravotnictví. SPAE je členem těchto organizací (kromě FRT u 

všech platíme roční členské poplatky, členy jsme od roku 20087 nebo od založení-

GlobalSkin)): 

• Národní rada osob se zdravotním postižením ČR https://nrzp.cz/ 

• EUROPSO se sídlem ve Slovinsku https://www.euro-pso.org/ 

EUROPSO je organizace, která sdružuje pacientské organizace s psoriázou 

v celé Evropě. 

• International Federation of Psoriasis Associations (IFPA) se sídlem ve 

Švédsku https://ifpa-pso.com/ 

IFPA je organizace, která sdružuje pacientské organizace s psoriázou v rámci 

celého světa. Je zde přes 60 organizací (jeden stát = jedna pacientská 

organizace) 

https://nrzp.cz/
https://www.euro-pso.org/
https://ifpa-pso.com/


• International Alliance of Dermatology Patient Organizations (IADPO nebo 

též GlobalSkin) se sídlem v Kanadě https://globalskin.org/ 

GlobalSkin je organizace, která sdružuje pacientské organizace s jakýmkoliv 

dermatologickým onemocněním v rámci celého světa. Je zde 194 organizací 

ze 65 států a reprezentují 54 různých diagnóz. Naše SPAE je zakládajícím 

členem této organizace. 

• Fondation René Touraine (FRT) se sídlem ve Francii https://www.fondation-

r-touraine.org/ 

SPAE dále spolupracuje s odbornými společnostmi a farmaceutickými firmami, 

jak je vidět na našich webových stránkách, 

 

 

Následuje příloha: Revizní zpráva o hospodaření za rok 2022 

https://globalskin.org/
https://www.fondation-r-touraine.org/
https://www.fondation-r-touraine.org/


Revizní zpráva o hospodaření SPAE za rok 2022 
období od 1. 1.2022 do 31. 12. 2022 

Spolek psoriatiků a atopických ekzematiků  

Nemocnice na Bulovce, Budínova 67/2, Libeň, 180 00 Praha 8 
 

 

Místo a datum konání kontroly: - 

 

                        

Ke kontrole byly předloženy doklady paní Ing. Kamilou Křivkovou, účetní SPAE. 

 

 

Seznam kontrolovaných dokladů 

 

- Bankovní výpisy: číslo účtu 68137329/0800, ČS a.s. Praha, výpis: od 1. 1. 2022  

do 31. 12. 2022 

- Faktury přijaté: č. 1–52 

- Pokladní doklady: dle klubů 

- Doklady hlavní pokladny SPAE: 1 příjmový, 7 výdajových 

- Doklady klubu Praha: 1 příjmový, 9 výdajové  

- Doklady klubu Ostrava: 1 příjmový, 12 výdajových 

- Doklady klubu Brno: 2 příjmový,12 výdajových 

- Doklady klubu Pardubice: 1 příjmový, 6 výdajové  

- Doklady klubu Vysočina: 1 příjmový, 1 výdajový 

- Doklady klubu Prostějov: 1 příjmový, 1 výdajové 

- Dohoda o provedení práce: Puda Svatopluk  

- Čestné prohlášení – Anna Jirdová – vklad do pokladny 

- Smlouva o pronájmu chaty Nivka 

- Darovací smlouvy – AbbVie s.r.o., Janssen, Sanofi, UCB s.r.o. 

- Smlouvy o výpůjče počítačů – 2x, Doležalová PF 50, Zavřel PF 49 

- Inventární zápis 2x – Bio Lampy 

 

- Účetní výkazy: 

-  Výkaz zisku a ztrát k 31. 12. 2022 

-  Rozvaha k 31. 12. 2022 

-  Účetní deník k 31. 12. 2022 

-  Předvaha k 31.12.2022 

-  Analytická evidence k 31. 12. 2022 

 

 

      1. Část 

 

Rozpočet na rok 2022 

        

Rozpočet na rok 2022 byl sestaven dle Směrnice o hospodaření, projednán a schválen 

delegáty sjezdu dne 5. 3. 2022 v Třebíči. Rozpočet: příjmy ve výši 256 900 Kč, výdaje 250 900 
Kč.  
 

2. Část 

 

Bankovní účet spolku 

 

SPAE má vedený jeden hlavní běžný účet u České spořitelny a.s., číslo účtu je  

68137329/0800.  Počáteční stav k 1. 1.2022 činil 65.077,88 Kč, konečný stav k 31. 12. 2022 

činil 46.467,33 Kč.  

 



3. Část 

 

Pokladny – pokladní hotovost 

 

Stav pokladen k 1. 1.2022 činil 26.738 Kč, stav k 31. 12. 2022 činil 27.979 Kč. Tento stav 

zahrnuje hlavní pokladnu SPAE a klubové pokladny dle tabulky. 

 

Pokladní hotovost pokladen SPAE   

 

Druh pokladny k 1. 1. 2022 k 31. 12. 2022 

Pokladna – SPAE hlavní pokl.   1 535 0 

Pokladna – Klub Pardubice 3 170 3 315 

Pokladna – Klub Brno 3 831 9 429 

Pokladna – Klub Prostějov 786 1 064 

Pokladna – Klub Ostrava 3 301  491 

Pokladna – Klub Praha 14 115 13 680 

Pokladna – Klub Vysočina 0 0 

Celkem 26 738 27 979 

 

 

 

4. Část 

 

Zdroje příjmů SPAE v roce 2022 

 

Hlavním zdrojem příjmů byly příspěvky členů, zápisné, dary a za reklamy ve Zpravodaji. 

 

 

 

5. Část 

 

Výsledek hospodaření SPAE za rok 2022 

 

Celkové náklady SPAE v roce 2022 činily 720 985,11 Kč. Vykázané výnosy spolku činily 

722 680 Kč.  

Výsledek hospodaření k 31.12.2022 skončil ztrátou v částce   -1 694,89 Kč. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 6. Část 

 

Přehled hospodaření SPAE v roce 2022    

                                                                       

   Náklady  

     

 účet  název ukazatele Celkem 

 50110  kancelářské vybavení 46 443,00 

 50190  spotřeba ostatní – kluby 2 489,00 

 502  energie * 885,66 

 51200  cestovné 7 726,14 

 51810  náklady na pobyt Harkány 207 960,00 

   náklady na pobyt Baška Voda 175 700,00 

 51830  účetnictví 5 000,00 

   správa facebookové stránky+web At. 9 600,00 

   doména SPAE 153,70 

   doména bez lupénky  159,41 

   webové stránky  765,41 

   Milán, ubyt. – do UCB 20 000,00 

   grafické práce, kopírování 1 095,48 

 51840  poštovné 399,00 

 51850  sjezd Třebíč 53 450,00 

   Portáš – ubytování                   12 800,00 

   Portáš – ceny, diplomy   1 353,00 

   Lipová – dětský den 1 604,00 

   ubytování na WPD 19 000,00 

   puntíkový den 2 324,24 

   ostatní akce – klubů 18 194,00 

 51860  paušál   1 000,00 

 51870  nájemné sídla – Na Bulovce, Praha  * 2 234,76 

 51890  Zpravodaj, tisk 114 620,00 

 521  Nové stránky – Puda 9 600,00 

   dohody Puda – čtvrtletně 1 412,00 

 548  Ostatní provozní náklady 0,14 

 56801  poplatky – Europso, IFPA 2 404,17 

 56810  bankovní poplatky 2 612,00 

   Náklady celkem 720 985,11 

     

   Výnosy  

     

 účet  název ukazatele Celkem 

 64802  účastnické poplatky – Harkány 207 950,00 

   účastnické poplatky – Baška Voda 175 700,00 

 64806  zápisné                                               * 330,00 

 64810  příspěvek sjezd Třebíč (28 členů) 19 400,00 

 68102  AbbVie s.r.o. 100 000,00 

   Janssen 50 600,00 

   Sanori-aventis, s.r.o. 70 000,00 

   UCB s.r.o. 20 000,00 

 68401  přijaté členské příspěvky                    * 78 700,00 

   Výnosy celkem 722 680,00 

     

 Hos.výsledek +/- ztráta  -1 694,89 



7. Část

Členské příspěvky SPAE v roce 2022 

Uhrazené členské příspěvky v roce 2022 činily – 78.700 Kč, (dle evidence + zápisné) celkem 

79.030 Kč.  

8. Část

Ekonomika a účetnictví 

Finanční a mzdové účetnictví včetně roční uzávěrky a daňového přiznání zpracovala paní Ing. 

Kamila Křivková, účetní spolku. 

9. Část

Závěr 

- Rozpočet na rok 2022 byl sestaven dle Směrnice o hospodaření, byl projednán

a schválen delegáty sjezdu dne 5. 3. 2022 v Třebíči.

Plnění rozpočtu – příjmová a výdajová složka byla naplněna.

- Hospodaření spolku k 31.12.2022 skončilo ztrátou.

Revizní zpráva o hospodaření SPAE za rok 2022 byla vyhotovena ve třech výtiscích – forma 

originálu. 

Rozdělovník: 

- Výtisk č. 1: kontrolovaný subjekt SPAE – prezident spolku – Ing. Josef Pohůnek

- Výtisk č. 2: kontrolní komise – Zdeňka Matyášová – předseda revizní komise

- Výtisk č. 3: účetní SPAE – Kamila Křivková (šanon – archív)

Kontrolu provedli:  Zdeňka M A T Y Á Š O V Á, předsedkyně kontrolní komise 

  Jaroslav L A C M A N, člen kontrolní komise 

Tato Revizní zpráva byla odsouhlasena delegáty sjezdu SPAE v Třebíči dne 25. 2. 2023. 

Za kontrolní komisi: 

……………………………………..   …….……………………………….. 

 Jaroslav   L A C M A N Zdeňka M A T Y Á Š O V Á 

V Třebíči dne 25.2.2023 

Jroslav Lacman Zdeňka Matyášová 
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